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PROTOKÓŁ NR XIX/20 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 27 sierpnia 2020 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XIX Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Iwona Kalinowska, 

8. Radna Grażyna Kubiak, 

9. Radny Mirosław Nos, 

10. Radna Dorota Popławska, 

11. Radna Małgorzata Popławska, 

12. Radna Anna Petelska, 

13. Radna Monika Ratyńska, 

14. Radna Katarzyna Rogacz, 

15. Radny Andrzej Wysocki 

(Listy obecności radnych, oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad XVIII 

Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z ograniczeniami wprowadzonymi 

rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów 

w związku z wystąpieniem stanu epidemii, w celu zminimalizowania zagrożenia w obradach rady 

uczestniczyć będą jedynie radni, Wójt Gminy oraz wskazani przez niego pracownicy Urzędu Gminy  

i gminnych jednostek organizacyjnych. W obradach nie będą uczestniczyć sołtysi oraz publiczność. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego 

za pierwsze półrocze 2020 r. 

5. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną planu 

finansowego za pierwsze półrocze 2020 r. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi   

Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skierowania skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego 

12. Pytania i wnioski radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Przyjęcie protokołu obrad XVIII Sesji Rady Gminy Gródek. 

15. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego 

porządku obrad? Następnie, wobec braku pytań i uwag poddał pod głosowanie jawne porządek obrad 

XIX Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził iż porządek 

obrad XIX Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz, że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady zapytał na jakim etapie jest przygotowanie roku szkolnego w Szkole 

Podstawowej oraz  w Przedszkolu Samorządowym? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że Ministerstwo Edukacji Narodowej  

w porozumieniu z Ministerstwem Zdrowia oraz Głównym Inspektorem Sanitarnym ustaliło wytyczne 

dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek. Ponadto Pani Dyrektor Szkoły oraz Przedszkola 

opracowały Procedurę dotyczącą organizacji roku szkolnego 2020/2021 w okresie panującej pandemii 

COVID-19. Wszelkie informacje są opisane na stronach internetowych naszych placówek oświatowych. 

Opiekunowie odprowadzający dzieci, nie będą mogli wchodzić wraz z nimi do  szkoły i przedszkola. 

Zorganizowano także dodatkowe wejścia, aby ułatwić zachowanie 1,5 m dystansu pomiędzy kolejnym 

opiekunem z dzieckiem. Zostały zabezpieczone środki ochrony indywidualnej dla uczniów  

i nauczycieli. Posiłki będą wydawane w 3 mniejszych grupach, aby zwiększyć dystans pomiędzy 

dziećmi. 

Radny Jerzy Gryc zapytał czy przewoźnik wyłoniony w przetargu na dowóz dzieci to był dobry 

wybór oraz czy dysponuje autobusem mieszczącym odpowiednią ilość uczniów? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że wpłynęło kilka ofert od różnych firm.  

W przetargu określono specyfikację istotnych warunków zamówienia, łącznie z ilością niezbędnych 

miejsc. Wyłoniona firma musiała spełniać nasze warunki dowozu. Urząd Gminy prowadzi nadzór nad 

dowozami dzieci do szkoły i przedszkola.  
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Radna Alina Gościk zapytała, czy mieszkańcy Wiejek, Podozieran i pozostałych miejscowości, 

niezmiennie, będą mogli korzystać z tego środka transportu? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że mieszańcy będą z niego korzystać jak do tej pory. 

Radna Monika Ratyńska,  nawiązując do tematu przewozów autobusowych realizowanych przez 

firmę PKS Nova, powiedziała, że ostatni kurs do miejscowości Zaułki o godzinie 16.50 niestety nie 

satysfakcjonuje osób dojeżdżających. W dobie koronawirusa, zajęcia w szkołach w Białymstoku, 

najprawdopodobniej będą wydłużone ze względu na organizację zajęć, w związku z czym, wciąż istnieje 

problem powrotu ze szkoły do domu mieszkańców Załuk. Zaapelowała o przesunięcie godziny 

ostatniego kursu do Załuk. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że w sprawie tego wniosku, a także innych, 

napływających z innych miejscowości, dotyczących połączeń autobusowych, odbył spotkanie  

z prokurentem PKS Nova. Staramy się wypracować odpowiednie dla nas rozwiązanie. 

Radna Katarzyna Rogacz wskazała, że przez Pieszczaniki nie ma obecnie żadnego późniejszego 

połączenia, a również istnieje taka potrzeba, aby zostało wprowadzone do rozkładu jazdy. Wniosła o to, 

aby uwzględnić mieszkańców Pieszczanik przy organizacji spotkania z mieszkańcami Załuk  

w sprawie kursów. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że dążymy do tego, aby przywrócić kursy, które 

funkcjonowały przed pandemią koronawirusa. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Janowi Bolesławowi Perkowskiemu Staroście Powiatu 

Białostockiego oraz Panu Henrykowi Suchockiemu Radnemu Powiatu Białostockiego za przybycie na 

XIX sesję Rady Gminy Gródek. Poprosił o przedstawienie planów Powiatu na przyszłość, w kontekście 

inwestycji realizowanych na terenie naszej Gminy.  

Pan Starosta podczas swojego przemówienia nadmienił, że Gmina Gródek posiada dobrych 

przedstawicieli gminy w powiecie, którzy sumiennie pilnują gminnych spraw. Działania Wójta Gminy 

Gródek również przynoszą efekty w postaci realizowanych przez powiat białostocki licznych inwestycji 

w gminie. Wskazał, że wykonana została inwestycja łącząca Krynki z Bobrownikam, którą powiat 

białostocki wspólnie realizuje z gminą Gródek w ramach projektu pn. Transgraniczna Sieć na rzecz 

Zrównoważonego Zarządzania Transportem ("Cross-Border Network for Sustainable Transport 

Governance"), współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Współpracy 

Transgranicznej Polska-Białoruś-Ukraina 2014-2020. Pan Starosta podał, iż inwestycje drogowe 

zaplanowane przez powiat na najbliższe lata w Gminie Gródek dotyczą Wiejek, Słuczanki, oraz 

Straszewa – w którym to planuje się pokryć nawierzchniowo drogę warstwą ścieralną betonu 

asfaltowego. Jeżeli istniałyby realne możliwości budżetowe w obu samorządach, zasadnym byłoby 

dokonanie przebudowy drogi od Bobrownik w kierunku Jałówki. Realizacja inwestycji jest uzależniona 

od partycypacji w kosztach Gminy Gródek. Z Funduszu Dróg Samorządowych w trakcie przebudowy 

jest ul. Polna w Gródku. Koszt inwestycji wynosi ponad 2 mln. zł, w tym 50% wkładu własnego po 

stronie Gminy Gródek. Starosta zachęcał do odnowy szlaku Jedwabnego, kolei Waliły – Zubki  

w głównej mierze z uwagi na usytuowanie gminy przy granicy z Białorusią i ekonomiczny potencjał 

jaki się z tym wiąże. W tym miejscu Starosta podkreślił, że jeżeli byłyby problemy, wątpliwości  

w kwestii związanej z przebudową infrastruktury  kolejowej, powiat ze swojej strony jest w stanie 

podzielić się doświadczeniem w zakresie realizacji tego typu przedsięwzięć. Pan Starosta ocenił 

współpracę na szczeblu obu samorządów jako bardzo dobrą. Radni Gminy skierowali do Pana Starosty 

swoje wnioski, sugestie, podziękowania. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza, zaznaczył, że w Gminie Gródek widoczne są działania 

realizowane przez powiat, co go cieszy i ma nadzieję na dalszą dobrą współpracę, następnie 

podziękował Panu Staroście, w imieniu własnym, mieszkańców oraz Radnych za podejmowanie działań 

na rzecz Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę. 
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Po przerwie Rada wznowiła obrady. 

 

Ad.4 

 Przewodniczący Rady wskazał, że Informację o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum 

Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do 

przedmiotowej informacji. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedłożonej informacji. Wobec braku 

pytań i uwag do przedmiotowej informacji, Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o przebiegu 

wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r. została 

przyjęta. 

(Informację o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r., stanowi załącznik 

Nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady wskazał, że Informację o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę 

Publiczną planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do 

przedmiotowej informacji. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedłożonej informacji. Wobec braku 

pytań i uwag do przedmiotowej informacji, Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o przebiegu 

wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r. została 

przyjęta. 

(Informacja o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną planu finansowego za pierwsze półrocze 2020 r., stanowi 

załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się 

do radnych z pytaniem czy mają uwagi, bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz 

pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii 

komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie  zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15 , 

przeciw – 0 , 

wstrzymujących się – 0 , 

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie  

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/168/20 Rady Gminy Gródek w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, stanowi załącznik Nr 7 do 

niniejszego protokołu) 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do 
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radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz 

pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii 

komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1.  

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zniesienia formy ochrony przyrody, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/169/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody, stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego 

protokołu) 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania komisji 

inwentaryzacyjnej mienia komunalnego, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Wskazał, że  podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Gródek w dniu 24 sierpnia 

2020 r., radni dokonali wyboru członków komisji inwentaryzacyjnej mienia komunalnego. Następnie 

odczytał przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie powołania komisji 

inwentaryzacyjnej mienia komunalnego. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

powołania komisji inwentaryzacyjnej mienia komunalnego, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/170/20 Rady Gminy Gródek w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej mienia komunalnego., stanowi 

załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił 

się do Skarbnika Gminy Marty Popławskiej o omówienie przedmiotowego projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska poinformowała, że zmiany w planie dochodów i wydatków 

zostały wprowadzone m.in. na podstawie wniosku kierownika GOPS w Gródku o dokonanie zmian w 

planie finansowym ośrodka, a także pisma Powiatowego Zarządu Dróg w Białymstoku z dnia 29 

czerwca 2020 r. w sprawie realizacji inwestycji na drodze powiatowej w Wiejkach oraz wcześniejszymi 

ustaleniami podczas obrad Rady Gminy Gródek, w związku z którymi zwiększa się wydatki o kwotę 

20.000 zł oraz przyznaje się pomoc finansową Powiatowi Białostockiemu na zadanie pn."Aktualizacja 

dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej nr 1448B w miejscowości 
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Wiejki (Gmina Gródek)". Wpłynął także wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Załukach  

z dnia 7 lipca 2020 r. o przyznanie dotacji celowej na zakup specjalistycznego sprzętu i wyposażenia 

jednostce OSP. Zadanie jest finansowane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Białymstoku oraz środków własnych OSP. Brakująca kwota wynosi 1.700 zł. 

Wobec powyższego zwiększa się wydatki o ww. kwotę. Referat Inwestycyjny i Gospodarki Komunalnej 

Urzędu Gminy Gródek zawnioskował  o zwiększenie w planie inwestycyjnym wartości zadania pn. 

"Budowa przedsionka w Przedszkolu w Gródku" z uwagi na przeprowadzone postępowanie i złożone 

oferty przewyższające dotychczasową wartość inwestycji. W związku z powyższym zwiększa się 

wydatki o kwotę 6.200 zł. Na wniosek Referatu Inwestycyjnego i Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Gminy Gródek zwiększono w planie inwestycyjnym wartości zadania pn. "Wykonanie dokumentacji 

projektowej budowy mostu i drogi ul. Błotna w Gródku" z uwagi na przeprowadzone postępowanie i 

złożone oferty przewyższające dotychczasową wartość inwestycji. Wobec powyższego zwiększa się 

wydatki o kwotę 7.500 zł. Pozostałe zmiany dotyczą m.in. dostosowania planu dochodów do wartości 

faktycznie wykonanych w toku realizacji budżetu, aktualizacji wartości inwestycji, aktualizacji 

załącznika dotacji, bieżących wydatków i potrzeb. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nie oddany głos – 1. 

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian 

 w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/171/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik Nr 10 do 

niniejszego protokołu) 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  Następnie zwrócił się do 

radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz 

pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii 

komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych.  
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Głosowało  radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nie oddany głos – 1. 

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 

w zakresie dróg powiatowych, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/172/20 Rady Gminy Gródek w  sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych., stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie skierowania skargi 

kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie. Następnie, zwrócił się do radcy prawnego Agnieszki Borysiuk o omówienie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Radca prawny Agnieszka Borysiuk wskazała, że przedmiotem uchwały jest przekazanie skargi 

do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Prokuratura Rejonowa w Białymstoku złożyła skargę na 

uchwałę, podjętą przez Radę Gminy Gródek w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty. Dnia 15 lipca  2020 r. Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Białymstoku uwzględnił skargę i stwierdził nieważność tejże uchwały. Po analizie 

wyroku,  nasza kancelaria doszła do wniosku, że są podstawy kasacyjne ku temu, aby ten wyrok 

zaskarżyć. wbrew temu co WSA w Białystoku stwierdził. Orzecznictwo w tym zakresie nie jest 

jednolite. W dniu 24 czerwca 2020 r. został wydany wyrok WSA w Rzeszowie, którego stanowisko jest 

odmienne, od tego w naszej sprawie. Liczymy na to, że NSA pochyli się nad tą sprawą i uzna zasadność 

podjętej przez Państwo uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi, bądź pytania  

do projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie skierowania skargi 

kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego.  

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nie oddany głos – 1. 

 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

skierowania skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIX/173/20 Rady Gminy Gródek w sprawie skierowania skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego., 

stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu) 

Ad. 12  

 Radny Mirosław Nos, w imieniu swoim oraz sołtysa sołectwa Bielewicze, zgłosił potrzebę 

wycięcia lipy, rosnącej przy drodze powiatowej, naprzeciw przystanku w Bielewiczach. Drzewo 
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zagraża bezpieczeństwu użytkowników drogi. Radny wniósł także o to, aby odpowiednie służby zajęły 

się czystością przystanków na tym odcinku drogi. Być może Policja mogłaby zwrócić uwagę śmiecącym 

osobom. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza w sprawie pierwszego wniosku radnego odpowiedział, 

że w dniu dzisiejszym zgłosimy ten wniosek do zarządcy drogi. Natomiast, odnośnie czystości 

przystanków odpowiedział, że zostaną podjęte czynności w celu wyeliminowania tego problemu.  

Do przemyślenia jest zawieszenie tablic „obiekt monitorowany”, które powinny zadziałać jak straszak. 

Wystąpimy także do Policji o to, aby w miarę możliwości interweniowała w przypadku zaśmiecania 

przystanków autobusowych. 

 Radny Jerzy Gryc wniósł ponownie wniosek o wykonanie zadaszenia na przystankach  

naprzeciw szkoły oraz tego przy kościele. Zapytał także o udrożnienie rowu przy działkach na ulicy 

Szkolonej. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że przystanki znajdują się przy drodze powiatowej,  

w tym jeden z nich jest usytuowany na zakręcie. Właśnie to usytuowanie było problemem w ocenie 

komisji opiniującej położenie przystanku. Z uwagi na to oraz na brak niezbędnego  miejsca, zadaszenie 

przystanku jest utrudnione. Wójt Gminy zwrócił się do radnego z pytaniem jaki problem powoduje 

niedrożność rowu przy działkach na ulicy Szkolnej?   

 Radny Jerzy Gryc odpowiedział, że po opadach deszczu rów jest mało drożny i woda nie 

spływa przepustem na łąki, tylko wpływa bezpośrednio na działki. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział że wykonanie rowu przy ulicy Kalinowskiego 

będzie skutkowało znacznym zwężeniem drogi, co w konsekwencji spowoduje, że stanie się ona 

niebezpieczna. Można ukształtować niewielki rów, ale raczej na zasadzie oczyszczenia z krzaków i traw, 

już istniejącego zagłębienia. 

 Radny Andrzej Wysocki wniósł o naprawę studzienek wystających ponad powierzchnię jezdni 

na ulicy Przechodniej w Gródku. 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że dokonano już naprawy. 

 Radny Janusz Michał Cimochowicz wskazał, że na terenie wschodnim gminy zostały 

wyrównane pewne odcinki drogi, po odpadach deszczu przejechał tamtędy ciężki sprzęt i niestety 

ponownie powstały koleiny. Kolejnym problemem jest pozostawione mienie Kolei na stacji w Zubkach 

Białostockich. Kilka lat temu przekazano Gminie dworzec kolejowy, ale w tej chwili Gmina nie ma 

środków, aby ten obiekt odnowić. Pozostawione mieszkania niszczeją, a Kolej nie ma pomysłu 

 co z tymi nieruchomościami zrobić. 

 Radny Grzegorz Borkowski stwierdził, że Radny Michał Janusz Cimochwicz ma rację. Mienie 

pokolejowe, znajdujące się w Zubkach Białostockich tj. była przepompownia oraz budynki mieszkalne  

za stacją kolejową są nieużywane i niszczeją. Obiekty te, stanowią własność PKP Nieruchomość. 

Wszelkie wnioski w tej sprawie powinny być kierowane do Warszawy na ulicę Armatnią. Z tego co mi 

wiadomo, wszystkie te budynki znajdują się dalej, niż 20 m od osi torów, w związku z tym, nic nie stoi 

na przeszkodzie, aby zostały sprzedane. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że również zajmował się tym tematem. W gminnym 

planie rewitalizacji zostały ujęte Zubki Białostockie, w związku z tym istnieje możliwość modernizacji 

tego terenu, z pozyskaniem środków zewnętrznych. Z informacji powziętych przeze mnie wcześniej, 

wynika, że Kolej jest gotowa sprzedać te mienie, a osoby zainteresowane nabyciem tych nieruchomości 

mogą się zgłaszać z takim zamiarem. 

 Radna Alina Gościk zapytała czy istnieje możliwość zniesienia linii średniego napięcia  

po wschodniej stronie Gródka. Jest to ważne dla osób, które nabyły nieruchomości na tym terenie, 

a linia ta stanowi przeszkodę w rozpoczęciu budowy. Następnie, Radna, w imieniu sołtysa sołectwa 

Wiejki Pani Iwony Bilkiewicz, zawnioskowała o remont przystanku we wsi Wiejki, a także poprosiła  

o wymianę żarówki w lampie ulicznej na ulicy Kalinowskiego w Gródku. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że przyjmuje wnioski do wyjaśnienia i realizacji. 

W sprawie wymiany linii średniego napięcia odpowiedział, że prace te wykonywane są zgodnie 
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z planem PGE, w efekcie wszystkie linie tzw. „15” gdzie jest to możliwe, będą wymienione. Ustalę 

osobiście  dokładny termin realizacji tych prac. 

 Radna Iwona Kalinowska zawnioskowała o  wyrównanie ulicy Pięknej, Krótkiej i Suchej 

w Waliłach-Stacji oraz o zamontowanie progu zwalniającego na ulicy Kolejowej. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w jego opinii interwencja Policji mogłaby 

przynieść odpowiedni skutek tj. wpłynąć na zmniejszenie prędkości u niektórych kierowców. Poza tym, 

zakończenie przebudowy ulicy Polnej, spowoduje znaczne zmniejszenie ruchu na ulicy Kolejowej, 

ponieważ nie będzie już w dalszym ciągu stanowiła objazdu. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza zaproponował, aby na tą chwilę jeszcze poobserwować ruch na 

tej ulicy. Jest to nowa droga, po niedawnej przebudowie. W przypadku gdy okaże się, że faktycznie jest 

niebezpieczna dla użytkowników, wprowadzimy podczas planowania budżetu zakup i montaż progu 

zwalniającego. 

Radna Anna Petelska powiedziała, że niezbędna jest interwencja Wójta Gminy w zakresie 

konserwacji oświetlenia drogowego. Pracownik Urzędu Gminy wywiązuje się ze swoich zadań, zgłasza 

do osoby zajmującej się konserwacją, potrzebę wymiany lamp, ale konserwator nie realizuje tych prac. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza, odpowiedział, że przeprowadzi rozmowę z osobą zajmującą 

się konserwacją oświetlenia. 

Radny Marek Antonowicz co gmina poczyniła, aby wyeliminować zagrożenie na drodze, 

przed bankiem. Radny przypomniał o złożonym już wcześniej wniosku o ustawienie znaku zakazu 

zatrzymywania się w tym miejscu. 

Wójt Wiesław Kulesza odpowiedział że zarządcą tej drogi jest Powiat.  Dotychczasowa ocena 

wykazała, że to jest bardzo wyraźne skrzyżowanie, a droga jest szeroka. Zgodnie z ustawą Prawo  

o ruchu drogowym zabrania się zatrzymywania pojazdów w odległości mniejszej, niż 10 m, od 

skrzyżowania.  W przypadku gdy ktoś łamie te przepisy stosuje się, tak jak w pozostałych przypadkach 

łamania przepisów ruchu drogowego – mandaty karne. Natomiast, z uwagi na fakt, że wnioski te, 

się powtarzają, skierujemy takie pismo ponownie. Tyle możemy zrobić w tym temacie. Komisja 

bezpieczeństwa ruchu oceniając te miejsce, będzie brała m.in. pod uwagę ilość popełnionych wykroczeń  

oraz udzielonych pouczeń. 

Radny Marek Antonowicz odpowiedział, że jeśli chodzi o statystykę, to jej nie podniesiemy, 

ponieważ Policja nie wystawia mandatów za parkowanie w tym miejscu. A jeżeli kilka osób zostałoby 

ukaranych to wniosek byłby poparty i uzasadniony. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza stwierdził, że wobec tego, w tym przypadku, należy skierować 

wnioski równolegle do zarządcy drogi oraz do Policji. Jest to zasadne, ponieważ komisja dokonywała 

już oceny po niedawnym remoncie drogi, a stan faktyczny, tak naprawdę nie uległ zmianie. 

Radny Andrzej Wysocki zapytał kto ustalił objazd ulicy Polnej oraz o to dlaczego został on 

wyznaczony przez ulicę Kolejową, skoro droga krajowa znajduje się w odległości 100 m. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że organizacja ruchu zajmuje się Wykonawca ulicy 

Polnej. Wykonawca zaproponował rozwiązania, które są możliwe. Wyznaczenie objazdu zostało  

uzgodnione z Gminą. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że Wykonawca, ustalając objazd, bierze pod 

uwagę również natężenie ruchu. Kierowanie większego strumienia samochodów na „krajówkę”, gdzie 

jest i tak spory ruch, nie jest właściwym rozwiązaniem. Jeżeli istnieje droga lokalna, którą można 

poprowadzić objazd to w taki sposób należy to rozwiązać. 

 

Ad. 13 

 Radna Anna Petelska, w imieniu mieszkańców Walił Dworu podziękowała Wójtowi Gminy, 

za remont przy krzyżach świętych w miejscowości. Podziękowała także Magdalenie Łotysz 

Dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury w Gródku, za pomoc w zakupie siatek na boisko oraz 

organizację zabawy dla najmłodszych dzieci. 
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 Radny Mirosław Nos, w imieniu zarządu Gródeckiego Klubu Sportowego podziękował 

Radnym oraz Wójtowi Gminy za pomoc finansową w rozpoczęciu sezonu oraz zaprosił na pierwszy 

mecz. Zebraliśmy łącznie kwotę 760 zł, która zostanie przekazana zarządowi klubu, a następnie 

przeznaczona na opłatę sędziów oraz opieki medycznej dwóch pierwszych meczów. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag, ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Gródek. W związku 

z powyższym, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

że protokół z XVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XIX Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji,  

a następnie zamknął obrady stwierdzając „ Zamykam obrady XIX Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12:37.  

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

5. Informacja o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum Kultury planu finansowego za pierwsze półrocze 

2020 r.; 

6. Informacja o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną planu finansowego za pierwsze 

półrocze 2020 r. 

7. Uchwała Nr XIX168/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 

8. Uchwała Nr XIX/169/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody; 

9. Uchwała Nr XIX/170/20 Rady Gminy Gródek w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej mienia 

komunalnego; 

10. Uchwała Nr XIX/171/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r.; 

11.  Uchwała Nr XIX/172/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych; 

12.  Uchwała Nr XIX/173/20 Rady Gminy Gródek w sprawie skierowania skargi kasacyjnej do Naczelnego Sadu 

Administracyjnego; 

13.  Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

14.  Potwierdzenie odbioru materiałów na XIX Sesję Rady Gminę Gródek; 
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15.  Nagranie z obrad XIX Sesji Rady Gminy Gródek.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 Przewodniczący Rady 

 Protokołowała 

Wieczysław Gościk 

Katarzyna Anchimowicz 

 

 


